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Z á p i s n i c a 

z riadneho zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante  
konaného dňa 2.  10.  2013. 

Prítomní:   
Predseda komisie:  Peter Kolek 
Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý  
 Zsolt Takáč 
                              Jozef Keppert 
Ospravedlnený: Mgr. Ján Kolek 
Neospravedlnený: Tomáš Szabo  
Ďalej boli prítomní: 
Hostia:                    Mgr. Beáta Tomčányiová – riad. ZUŠ Josepha Haydna 
                                           Mgr. Alica Orbánová – ved.odd. ŠkKaŠ 
Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 
 
Program: 
1) Informácia o príprave Galantských hudobných dní. 
2) Návrh prípravy XXX. ro čníka Galantských trhov. 
3) Návrh na usporiadanie Vianočných trhov 2013. 
4) Rôzne. 
Predseda komisie Peter Kolek privítal na zasadnutí hostí, prítomných členov komisie a oboznámil 
ich s programom zasadnutia. Na základe pozmeňujúceho návrhu predsedu komisie, s ktorým všetci 
členovia súhlasili, bol pôvodný program doplnený o bod 3). 
 
1) Informácia o príprave Galantských hudobných dní: 
Materiál bol zaslaný všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 
Mgr. Tomčányiová podala informáciu o príprave a programe 16. ročníka hudobného festivalu 
GHD 2013, v rámci ktorého sa uskutoční 5 koncertov: 
10.10.2013 o 18.00 hod. v divad. sále MsKS: Komorný orchester CIMOROSA, vedúci orchestra 
Juraj Čižmarovič 
29.10.2013 o 18.00 hod. v renesančnom kaštieli: Ľuboš Janák - violončelo, Zita Orlická - klavír 
10.11.2013 o 18.00 hod. v evanj. kostole: Emil Hasala - viola, Erik Hasala - kontrabas 
24.11.2013 o 16.00 hod v rímskokatol. kostole: Zuzana Kissová – organ 
12.12.2013 o 17.00 hod. v divad. sále MsKS: benefičný koncert „Deti deťom.“- koncert pedagógov 
a žiakov ZUŠ J. Haydna 
Mgr. Tomčányiová vyslovila svoj názor, že je na škodu, keď sa významných kultúrnych podujatí 
mesta nezúčastňujú médiá ako napr. TV Krea, ZUŠ nemá možnosť inej propagácie podujatia ako sú 
plagáty, oslovila teraz aj TV Krea a Galantské noviny  a pozvala ich na otvárací koncert. 
Bc. Kolek kladne hodnotil, že sa festivalu zúčastňujú aj umelci z Galanty, odporučil pani 
Tomčányiovej, aby v ďalších ročníkoch nebolo vstupné na báze dobrovoľnosti, ale pevne určené, 
aspoň na uvádzací koncert GHD – takýto umelci a koncert si to zaslúžia. 
PaedDr. Černý taktiež podporil myšlienku zavedenia vstupného, sú to veľmi hodnotné koncerty, 
za ktoré by v iných mestách občania museli zaplatiť nemalé financie. Odporučil pani 
Tomčányiovej, aby sa skontaktovala s primátorom mesta ohľadne vyvolania rokovania s TV Krea 
v záujme prezentácie takýchto významných kultúrnych podujatí. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie  „Informáciu 
o príprave Galantských hudobných dní 2013“.     
 
2) Návrh prípravy XXX. ro čníka Galantských trhov: 
Materiál - námety a podnety MsKS k príprave a zvýšeniu úrovne XXX. ročníka GT 2014 bol 
zaslaný všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 
Bc. Kolek stručne predniesol materiál, v ktorom nie sú ešte zakotvené kultúrne programy, keďže sa 
ich skladba odvíja od schváleného rozpočtu GT. 
p. Keppert navrhol urobiť anketu pre občanov, kde by sa mohli vyjadriť ku dňom konania GT - či 
ponechať štvrtok, piatok, sobotu alebo zmeniť na piatok, sobota, nedeľa, prípadne či nezmeniť 
názov trhy na pôvodný názov jarmok a pod. 
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Bc. Kolek aj ostatní členovia podporili myšlienku ankety pre občanov, kde by sa mohli vyjadriť aj 
k skladbe kultúrneho programu, čo by chceli vidieť. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie  námety 
k príprave XXX. ro čníka Galantských trhov, finančné krytie na kultúrny program bude 
predmetom rokovania novembrového zasadnutia komisie. 
Zároveň navrhuje, aby Mesto Galanta zorganizovalo anketu pre obyvateľov s kľúčovými 
otázkami týkajúcimi sa programu, zmeny názvu na jarmok, termínu uskutočnenia a lokality 
XXX. ro čníka Galantských trhov. Anketu odporúča uverejniť na web stránke mesta ako 
aj v Galantských novinách. 
 
3) Návrh na usporiadanie Vianočných trhov 2013: 
Materiál spracovaný MsKS predložil na zasadnutí predseda komisie, ktorý ozrejmil výhody 
organizovania Vianočných trhov 2013 v navrhovanej novej lokalite - v areáli mestského parku na 
nádvorí neogotického kaštieľa. Keďže nádvorie bolo komplexne zrekonštruované, vytvorili sa 
optimálne podmienky na organizovanie takýchto podujatí – je tu stále pódium aj so zastrešením, 
veľkokapacitný stan, kde by bolo možné zabezpečiť namontovanie bočných stien a vykurovania. Sú 
tu postavené drevené stánky, tým odpadávajú aj náklady na stavanie týchto stánkov. Okrem 
nádvoria sú v tejto lokalite k dispozícii aj ďalšie priestory, kde by bolo možné organizovať tvorivé 
dielne pre deti, rôzne výstavy, prípadne živý Betlehem a dajú sa využiť aj vyčistené priestory 
neogotického kaštieľa. Pre dôstojnú organizáciu Vianočných trhov 2013 by bolo potrebné 
zabezpečiť komplexnú svetelnú vianočnú výzdobu celého areálu, zabezpečiť večerné osvetlenie 
neogotického kaštieľa, inštalovať kompletne vybavený vianočný strom pred objektom sev. krídla 
NK, zabezpečiť mobilné WC pre návštevníkov, zabezpečiť nočné stráženie objektu 
a v neposlednom rade kultúrny program a reprodukovanú hudbu. Samozrejme si to vyžaduje 
potrebnú finančnú základňu. 
Členovia komisie sa stotožnili s návrhom usporiadania Vianočných trhov 2013 v novej lokalite.  
P. Keppert navrhol, aby boli vybudované sociálne zariadenia na nádvorí neogotického kaštieľa do 
termínu konania vianočných trhov. 
P. Takáč zdôraznil, že ak chceme vianočné trhy posunúť na inú úroveň, je potrebné investovať do  
profesiálneho programu. 
PaedDr. Černý upozornil, že by sa v žiadnom prípade nemalo zabudnúť na postavenie vianočného 
stromu na Mierovom námestí pred MsÚ a to v dostatočnom predstihu. 
Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie  „Návrh na 
usporiadanie Vianočných trhov 2013“ a odporúča: 
- organizovať Vianočné trhy 2013 v lokalite na nádvorí neogotického kaštieľa v mestskom 
parku 
- aby na Mierovom námestí pred MsÚ bol v dostatočnom predstihu postavený vianočný strom 
4) Rôzne: 
A) 
p. Keppert sa informoval, či je všetko zabezpečené na slávnostné odhalenie pamätnej tabule 
k 100.-ému výročiu konania prvej Medzinárodnej prehliadky motorových mechanizačných strojov 
na obrábanie pôdy v Galante a kto bude pozvaní na podujatie? 
Mgr. Orbánová uviedla, že pamätná tabuľa bude umiestnená v Strednej odbornej škole technickej 
v Galante a slávnostné odhalenie sa po dohovore s vedením školy uskutoční dňa 24. 10. 2013 o 9.00 
hod. v SOŠT, keď sa tu koná aj Deň otvorených dverí. Pamätná tabuľa, ktorú mesto objednalo,  
bude dodaná z Kremnice do 20. 10. 2013. Na podujatie plánuje Ing. Igrici pozvať aj pána Mikuša – 
predsedu TTSK, zúčastní sa ho pán primátor, ktorý vysvetlí význam tabule a samozrejme pán 
Keppert, ktorý všetko inicioval, by mal mať príhovor.  
P. Keppert uviedol, že je to mestská akcia, malo by to organizovať mesto, treba tam pozvať 
všetkých poslancov mesta. Navrhol, aby bolo spracované organizačné zabezpečenie podujatia, Ing. 
Igrici navrhne, s čím prispeje SOŠT. 
Mgr. Orbánová vysvetlila, že oddelenie ŠkKaŠ MsÚ nedisponuje finančnými prostriedkami na 
organizovanie tohto slávnostného podujatia. 
PaedDr. Černý uviedol, že na toto podujatie by mali byť pozvaní poslanci MsZ, riaditelia škôl 
a zriaďovateľ SOŠT. 
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B) 
PaedDr. Černý podal informáciu, že v gymnáziu zajtra organizujú športový deň pre všetky stredné 
školy TTSK – v rámci Dňa TTSK, zúčastnia sa ho aj žiaci a pedagógovia Gymnázia z Mikulova. 
C) 
p. Keppert podal informáciu o stave obnovy erbu umiestneného na NK, obnova bola vykonaná 
z finančných prostriedkov OZ Neogotický kaštieľ. 
p. Takáč uviedol, že by bolo vhodné zorganizovať slávnostné odkrytie obnoveného erbu, nápis je  
veľmi významná a podstatná vec. 
p. Keppert navrhol zorganizovať monotematické zasadnutie  komisie kultúry so všetkými 
zainteresovanými len ku neogotickému kaštieľu. 
 
 
 
 
 
 
 
Termín riadneho októbrového zasadnutia komisie je 23. 10. 2013,  bude spresnený pozvánkami.  
 
 
 
 
 
                          
        Bc. Peter  K o l e k   v. r.  
                                   predseda komisie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Galante dňa  3. 10. 2013          
Zapísala: E. Poláková 

                     


